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Jak najbardziej jestem zaintere-

sowany kampani  wyborcz , która 
jest obecnie prowadzona w kraju, 
aczkolwiek nie przebiega ona w spo-
sób, w jaki powinna by  prowadzona. 
Nie jest merytoryczna - polega wy-

cznie na wzajemnym przerzucaniu 
si  ró nego rodzaju epitetami przez 
przeciwników politycznych. Niestety 
obecnie kampanie opieraj  si  na 
hejcie - rz d wytyka to, co dzia o si  
przez o mioletni  kadencj  PO-PSL, 
a opozycja buduje negatywne emocje 
zamiast przedstawi  program. 

Moim zdaniem obowi zkowy 
udzia  w wyborach nie jest rozwi -
zaniem dla niskiej frekwencji. Polacy 
maj  taki charakter, e czuj c przy-
mus, unikaliby wyborów, przez co 
osi gn liby my odwrotny skutek. 

Zainteresowanie polityk  jest 
w naszym kraju na do  wysokim 
poziomie, je eli chodzi o emocje 
i obecno , ale na niskim poziomie 
merytorycznym. To jest g ówny pro-
blem - ludzie interesuj  si  skandala-
mi zamiast czym  naprawd  istotnym. 

My l , e kierowanie si  obiet-
nicami wyborczymi zale y od cech 
indywidualnych - s  obietnice, w które 
niektóre osoby wierz , inne nie. Nie-
w tpliwie czynnik lokalny, wyj cie 
do ludzi jest wa nym argumentem 
podczas kampanii, mówi si  nawet, 
e ilo  u ci ni tych d oni jest liczb  

g osów. 
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Ludzi interesuje ta kampania 
i przypuszczam, e na wyborach 
b dzie du a frekwencja. Powinni my 
co  zrobi , aby frekwencja wybor-
cza wzrasta a. Przymus pa stwowy 
le si  kojarzy, ale mo e jakie  kary 

do zap aty zda yby egzamin? Po-
lacy nie przyk adaj  zbytnio wagi 
do wyborów, zak adaj , e ci, co 
maj  wygra , to wygraj , a to tak 
nie dzia a - gdyby ludzie szli na wy-
bory, mog oby to wygl da  inaczej, 
zmieni yby si  proporcje. 

Nie znam si  na polityce, ale 
w kampanii zauwa am du o mowy 
nienawi ci. Mówi si : „a oni tyle 
czasu rz dzili i nic nie zrobili, a wy 
zrobili cie tamto” - takie co  mi si  
nie podoba. Nie powinni my tak e 
interesowa  si  osobistym yciem 
kandydatów - to ich prywatna spra-
wa. Oczywi cie czym innym jest a-
manie przez nich prawa i pope nione 
przest pstwa, w takim przypadku 
nie powinni mie  mo liwo ci kan-
dydowa . 

Dla ludzi wa ne jest to, e kandy-
dat pochodzi z ich okolicy, postrze-
gaj  go jako swojego reprezentanta, 
który mo e co  dla nich zrobi . 
Wed ug mnie obietnice wyborcze 
przemawiaj  do ludzi i wp ywaj  na 
ich g osy. A ze spe nieniem obietnic 
wyborczych bywa ró nie...

Kinga Tekieli 
nauczycielka 

My l , e ludzie s  poruszeni - 
mamy parti  polityczn , która wie-
dzie prym, jest pewna swego. Staram 
si  ledzi , co si  dzieje, gdy  mam 
zamiar i  na wybory i odda  g os 
zgodnie z w asnym sumieniem. Je li 
chodzi o uczestnictwo w wyborach, 
to uwa am, e nie mo emy ludziom 
niczego narzuca , mo emy tylko 
ca y czas zach ca . Wed ug mnie to 
obowi zek ka dego obywatela, który 
zawsze spe niam. Je li kto  nie idzie 
na wybory, to nie powinien pó niej 
krytykowa  ani chwali  - po prostu 
nie powinien zabiera  g osu. Niska 
frekwencja bierze si  st d, e ludzie 
nie czuj  odpowiedzialno ci za swój 
kraj, twierdz , e to ich nie dotyczy. 
S dz , e kto  za nich decyduje, ich 
wybór nic nie znaczy. 

Wed ug mnie hejt jest obecny 
w kampanii, partia rz dz ca rywali-
zuje z opozycj . Nie podoba mi si  
narracja, w jakiej to wszystko jest 
prowadzone. Dopóki wybory si  nie 
odb d , to adna partia nie powinna 
by  pewna wygranej, a ju  na pewno 
nie powinna o tym mówi  publicznie. 
Ludzie chc  wierzy  w obietnice wy-
borcze i to pozwala im zag osowa  
tak, a nie inaczej. Z drugiej strony, 
je li nie b dziemy na nie zwraca  
uwagi, to z frekwencj  b dzie jesz-
cze gorzej. 
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